
The 6th Asia Future Conference Report

Building a Future Asia – Solving Problems, Together

	 The 6th Asia Future Conference took place from August 27 
(Saturday) to August 29th (Monday) 2022, in a hybrid format – 
the main venue being Chinese Culture University in Taiwan, with 
international participants joining online. This conference was 
originally scheduled to be held in August 2021 in Taipei, but 
because of the global spread of the novel coronavirus it was post-
poned by a year and a one-day preconference held in its place on 
August 26, 2021. A year has passed since then. East Asia is still in 
the throes of the pandemic, but we still succeeded in holding a 
hybrid event in which many people were able to participate in 
person as well as online. 
	 The overall theme of the conference was “Building a Future 
Asia – Solving Problems, Together.” The venue for this confer-
ence was announced during the closing ceremony of the confer-
ence in Manila back in January 2020 by Shing-Ching Shyu, the 
then-dean of Chinese Culture University, our co-host institution. 
In February of the same year the Atsumi Foundation team visited 
Taiwan and had a look at the conference, accommodation and 
banquet venues as well as had our first meeting with the Chinese 
Culture University side. At that time most people were wearing 
masks, but no one thought that it would become impossible to 
travel between Taiwan and Japan and that this situation would 
continue for over two years. 
	 At the 6th Asia Future Conference, it was not possible for all of 
the participants to gather together at once, but with the help of 
recent online technology the conference was held over three days, 
with a keynote lecture and symposium, three roundtable sessions, 
and 179 presentations that crossed academic disciplines and con-
tributed to international and academic discussions. Asia and the 
world are in the process of great change. It is precisely because of 
the times that we are in that the conference theme of “Solving 
Problems, Together” is so necessary. 

	 On August 27 (Saturday) the conference took place at Chinese 
Culture University in Taipei City as well as online. In the morning, 
there were twelve parallel sessions with 45 presentations held in 
English, Japanese and Chinese. The parallel sessions were held 
using the breakout room function in Zoom, with chairs and pre-
senters at Chinese Culture University joining online from a class-
room. At 2pm (Taiwan time), the opening ceremony took place, 
connecting Chinese Culture University in Taipei and the Atsumi 
International Foundation in Tokyo. There were 220 participants 
joining from the venue in Taipei, and 324 registered participants 
for the Zoom webinar. To begin, Yasushi Akashi, the Chair of the 
6th Asia Future Conference, gave the opening address for the 

conference. This was followed by opening remarks by Naoki 
Atsumi, Executive Director of the Atsumi International 
Foundation, who spoke on behalf of the organizers, and Shu-Yin 
Wang, Dean of Chinese Culture University, speaking as co-host. 
Hiroyasu Izumi, Chief Representative of the Taipei Office of the 
Japan-Taiwan Association and David Hwang of the Society of 
Distinguished Alumni, CCU Alumni Association offered congrat-
ulatory remarks.
	 Next was the keynote lecture by Dr. Chen Chien-jen, entitled 
“International Infectious Diseases and Taiwan – Coexisting with 
COVID-19 or Zero-COVID?” (with Chinese-English, Chinese-
Japanese  simultaneous interpretation). Coming from one of the 
people behind Taiwan’s pandemic strategy, it was a powerful talk 
comparing Taiwan and the rest of the world, and discussed how 
Taiwan had the smallest number of infected people in a cumula-
tive population of one million people, as well as the second lowest 
death rate for the same cumulative population (behind New 
Zealand). He emphasized that although Taiwan’s GDP growth in 
2020 had been maintained at 3%, this success was due in large part 
to the efforts of the Taiwanese people. 
	 In the symposium “International Cooperation to Overcome 
Pandemics – Recommendations for a New Model of International 
Cooperation,” (with Chinese-English, Chinese-Japanese, English-
Japanese  simultaneous interpretation) Shing-Ching Shyu served 
as the moderator, with presentations in-person and online from 
Hsiao-Chih Sun (National Taiwan University), Sangbae Kim 
(Seoul National University), Sheng-Jean Huang (Taipei City 
United Hospital), Norio Ohmagari (National Center for Global 
Health and Medicine, Japan) and Wei-Bin Chen (Chinese Culture 
University). With analyses from the perspective of philosophy, 
international politics, medicine, public health and international 
exchange, the significance of international cooperation and “solv-
ing problems, together” was further discussed.

	 On August 28 (Sunday) and 29 (Monday) roundtable and par-
allel sessions were held. Roundtables 1 (“Are you Okay?” 
Discussions on Mental Health, Trauma and Fatigue in Asia”) and 
2 (“Community and Global Capitalism – It’s a Small World After 
All”) looked at the societies in various countries in Asia, that were 
affected not only by the pandemic but also natural disasters and 
political conflicts. There were presentations about the mental and 
emotional toll of such events and the discussion about how to deal 
with them (Roundtable 1), and discussion about the efforts of 
community developments in such situations (Roundtable 2). Both 
roundtable sessions were held in English. In the session “Taiwan’s 
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Relationship with Northeast Asian Countries” organized by the 
Institute for Northeast Asian Future (INAF), a multifaceted dis-
cussion took place regarding the countries of the region and the 
relations between international politics, economics, and culture. 
This session was held in Japanese.
 The parallel sessions took place alongside the roundtable ses-
sions, and there were 34 parallel sessions with 134 presentations in 
English and Japanese. In each session two chairs and four present-
ers from around the world gathered in a Zoom breakout room, and 
following the presentations there was a lively discussion between 
the presenters and participants. The Asia Future Conference 
strives for an international and interdisciplinary academic 
approach, and each session was arranged taking into consideration 
the language and keyword (“environment,” “education,” “lan-
guage,” etc.) that was chosen upon abstract submission. There 
were 308 registered participants who took part in the parallel 
sessions. 

 Best Papers were selected by the Academic Committee before 
the conference. As the 6th Asia Future Conference had been post-
poned by a year, there were two selection periods for Best Papers. 
For the recipients of the fi rst set of Best Papers, please see the 
preconference report. The second set of Best Papers were chosen 
from papers for which abstracts were uploaded to the AFC online 
system by August 31, 2021, and for which a full paper was 
uploaded by March 31, 2022. 133 papers were divided into 12 
groups, and each group was evaluated by 6 reviewers who judged 
them based on the evaluation criteria, which was as follows: 1) 
relevance to the theme of “Building a Future Asia – Solving 
Problems, Together”; 2) structure and readability; 3) persuasive-
ness and argumentation; 4) originality; 5) international scope; 6) 
academic relevance and 7) overall recommendation. Papers that 
did not abide by submission guidelines received negative points. 
Reviewers recommended 2 papers from each group of 9 to 10 
papers, and after tallying the scores 18 papers were selected. 
 The Taiwan organizing committee followed the same proce-
dure in selecting the Taiwan Best Papers. 
 After the fi nal parallel sessions, the closing ceremony took 
place. After a brief summary of the conference, the Best 
Presentations were announced. To close, the team from Bangkok 
announced that the 7th Asia Future Conference in 2024 would be 
held in Thailand. 

 The 6th Asia Future Conference “Building a Future Asia – 
Solving Problems, Together” was organized by the Atsumi 
International Foundation Sekiguchi Global Research Association 
(SGRA), co-organized by Chinese Culture University, and sup-
ported by the Japan-Taiwan Exchange Association, grants from 
the National Science and Technology Council in Taiwan and the 
Takahashi Industrial and Economic Research Foundation, collab-
oration with the Center for Japanese Studies, National Taiwan 

University, and the Center for Japanese Studies, College of 
Language, National Taichung University of Science and 
Technology, and sponsored by the companies and individuals in 
Taiwan and Japan. 
 The Taiwan organizing committee, with Chinese Culture 
University at its core, was in charge of the keynote lecture and 
symposium. They also established the Taiwan Best Paper Award 
and provided special support for researchers based in Taiwan. 
With regard to the conference itself, Atsumi fellows were in 
charge of tasks such as the evaluation of Best Papers, serving as 
session chairs, providing technical support, translation and inter-
pretation. Fellows from Taiwan served as members of the Taiwan 
organizing committee and helped with tasks such as scheduling 
and translation. 
 We would like to express our sincere and heartfelt thanks to the 
200 authors who submitted and presented their papers, the 500 
participants who joined us online as well as in person for the key-
note lecture and symposium, the 300 people who participated in 
the parallel sessions, all those who supported this event, and each 
and every one of our volunteers who provided assistance in many 
ways. It is thanks to all of you that we managed to successfully 
hold this conference. 
 The Asia Future Conference is interdisciplinary at its core and 
encourages diverse approaches to global issues that are both mind-
ful of the advancement of science, technology, and business, and 
also take into consideration issues pertaining to the environment, 
politics, education, the arts, and culture. This conference is orga-
nized together with likeminded institutions in order to provide a 
venue for the exchange of knowledge, information, ideas and 
culture. It is not only for SGRA members, but also for former 
international students of Japan from educational institutions 
around the world and their students and collaborators as well as 
for anyone interested in Japan. 
 The 7th Asia Future Conference will be held from August 9 
(Friday) to August 13 (Tuesday) 2024 at Chulalongkorn University, 
Japanese Section. We would like to ask for your continued support 
and cooperation, and especially your participation.

By Junko Imanishi, SGRA Chief Representative

Dr. Akashi declaring the opening of the 6th AFC

017



第６回アジア未来会議　開催報告

アジアを創る、未来へ繋ぐ―みんなの問題、みんなで解決

　第６回アジア未来会議は中国文化大学との共催で

2021年８月に台北市で開催する予定でしたが、新型

コロナウイルスの世界的な流行により、１年延期し、

その代わり2021年８月26日に１日限りのプレカン

ファランスをオンラインで開催しました。そして今回、

2022年８月27日（土）〜29日（月）、東アジアではパ

ンデミックが収束の目途もたたない状況の下、第６回

アジア未来会議が、台湾では対面参加、海外からはオ

ンライン参加というハイブリッド形式で実現しました。

　総合テーマは「アジアを創る、未来へ繋ぐ―みんな

の問題、みんなで解決」。共催の中国文化大学の徐興慶

学長（当時）が2020年１月のマニラ会議の閉会式で

台湾開催を宣言、２月には渥美財団の担当チームが訪

台し、会場、宿泊施設、宴会場を視察して、中国文化大

学で最初の準備会議を開催しました。その頃にはほと

んどの人がマスクを着用していましたが、まさかその

後、台湾と日本の往来がまったくできなくなり、それ

が２年半以上も続くとは誰も予想だにしませんでした。

　会場に全員が集まることはできませんでしたが、第

６回アジア未来会議は最新のオンライン会議技術を駆

使して３日間にわたって実施され、基調講演とシンポ

ジウム、３つの円卓会議と179篇の研究論文発表が行

われ、広範な領域における課題に取り組む国際的かつ

学際的な議論が繰り広げられました。今、アジア、世

界は大きく変化していますが、本会議では、このよう

な時だからこそ「みんなの問題、みんなで解決」する

必要性が強調されました。

　８月27日（土）は台北市の中国文化大学の会場とオ

ンラインのハイブリッド形式で実施されました。午前

中は12の分科会が開催され、英語、日本語、または中

国語による45篇の論文発表が行われました。分科会

はZoom会議のブレイクアウトルーム機能を使って開

催され、中国文化大学の会場に参加した座長や発表者

も教室からオンライン会議に参加しました。

　午後２時（台湾時間）、台北の中国文化大学と東京

の渥美国際交流財団を繋いで開会式が始まりました。

台北の会場には220名が参加、Zoomウェビナーへの

参加登録者は324名でした。最初に明石康大会会長が

第６回アジア未来会議の開会を宣言しました。続いて

渥美国際交流財団の渥美直紀理事長が主催者として、

中国文化大学の王淑音学長が共催者として挨拶し、日

本台湾交流協会台北事務所の泉裕泰代表と中国文化大

学傑出校友会黄良華会長から祝辞をいただきました。

　引き続き、前中華民国副総統の陳建仁博士による基

調講演「国際感染症と台湾―新型コロナウイルスとの

共存かゼロか？」が行われました。台湾の感染症対策

の第一人者によるお話はパワフルで、台湾は世界各国

と比較して、人口100万人あたりの累計感染者数が最

も少なく、人口100万人あたりの累計死亡者数が世界
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で２番目に少ないにもかかわらず（ニュージーランド

に次ぐ）、2020年のGDP成長率３％超は維持していた

が、この成功の主役は台湾の人々である、と強調され

ました。

　続くシンポジウム「パンデミックを乗り越える国際

協力―新たな国際協力モデルの提言」では、中国文化

大学の徐興慶先生がモデレーターを務め、国立台湾大

学の孫效智先生、ソウル大学の金湘培先生、台北市立

聯合病院の黄勝堅前総院長、日本の国立国際医療研究

センターの大曲貴夫先生、中国文化大学の陳維斌先生

が、会場あるいはオンラインで登壇され、それぞれ哲

学、国際政治学、医学、公衆衛生学、国際交流の視点か

ら分析され、国際的な協力によっていかにパンデミッ

クを「みんなの問題、みんなで解決」していくかを検

討しました。

　８月28日（日）と29日（月）には円卓会議と分科

会（研究論文発表）が行われました。円卓会議I「あな

たは大丈夫―アジアにおけるメンタルヘルス、トラウ

マ、疲労」と円卓会議II「コミュニティとグローバル資

本主義―It’s a small world after all」（いずれも使用言

語は英語）では、パンデミックだけでなく、自然災害

や戦争によって現れたコミュニティのさまざまな課題、

さらにはそれが人々の精神、感情に与えた影響につい

てアジア各国から報告があり、いかに対応していくか

を議論しました。また、一般社団法人東北亞未来構想

研究所（INAF）主催セッション「台湾と東北アジア諸

国との関係」では、東北アジア地域協力の視点から、

台湾に照準を合わせて、地域各国との国際政治・経済・

文化などの関係について多面的に検討しました。

　円卓会議と併行して34の分科会が開催され、英語

または日本語の134篇の論文の口頭発表が行われま

した。世界各地から２名の座長と４名の発表者が

Zoomのブレイクアウトルームにオンラインで参加し、

研究報告と聴講者を交えた活発な議論が行われました。

アジア未来会議は国際的かつ学際的なアプローチを目

指しており、各セッションは、使用言語と発表者が投

稿時に選んだ「環境」「教育」「言語」などのトピックに

基づいて調整されました。分科会への参加登録者は

308名でした。

　分科会ではセッションごとに座長の推薦により優秀

発表賞が選ばれました。

　優秀論文は学術委員会によって事前に選考されまし

た。第６回アジア未来会議が１年間延期されたため、

優秀論文の選考は２回実施されました。１回目の選考

についてはプレカンファランス報告をご覧ください。

２回目の選考は、2021年８月31日までに発表要旨、

2022年３月31日までにフルペーパーがオンライン投

稿された133篇の論文を12のグループに分け、各グ

分科会にはオンラインで
各国の研究者が参加した
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ループを６名の審査員が次の７つの指針に沿って審査

しました。（1）会議テーマ「アジアを創る、未来へ繋ぐ

―みんなの問題、みんなで解決」との関連性、（2）構

成と読みやすさ、（3）まとまりと説得力、（4）オリジ

ナリティ、（5）国際性、（6）学際性、（7）総合的なおす

すめ度。投稿規定に反するものはマイナス点をつけま

した。各審査員は、グループの中の９〜10本の論文か

ら２本を推薦し、集計の結果、上位18本を優秀論文と

決定しました。

　また、台湾実行委員会による台湾特別優秀論文も同

じプロセスで選考されました。

　分科会セッション後の閉会式もオンラインで実施さ

れました。本会議の短い報告のあと、優秀発表賞が発

表されました。最後に次期開催地のバンコク市からの

中継も交えて、第７回アジア未来会議へのお誘いがあ

りました。

　第６回アジア未来会議「アジアを創る、未来へ繋ぐ

―みんなの問題、みんなで解決」は、（公財）渥美国際

交流財団関口グローバル研究会（SGRA）主催、中国文

化大学の共催、（公財）日本台湾交流協会の後援、国家

科学及び技術委員会と（公財）高橋産業経済研究財団

の助成、台湾大学日本研究センターと台中科技大学日

本研究センターの協力、そして日本と台湾の組織や個

人の方々からご協賛をいただきました。

　運営にあたっては、中国文化大学を中心に台湾実行

委員会が組織され、基調講演とシンポジウムを企画実

施してくださいました。また台湾特別優秀論文賞を設

けて台湾在住の研究者を特別支援しました。アジア未

来会議全般の運営は、渥美フェローの皆さんが、優秀

賞の選考、セッションの座長、技術サポート、翻訳や通

訳等、さまざまな業務を担当しました。とりわけ、台

湾出身のフェローは台湾実行委員会メンバーとして諸

調整や翻訳等をお手伝いくださいました。

　論文を投稿・発表してくださった200名のみなさん、

会場またはオンラインでお集まりくださった基調講演・

シンポジウム500名、分科会300名の参加者のみなさ

ん、開催のためにご支援くださったみなさん、さまざ

まな面でボランティアで協力してくださったみなさん

のおかげで、第６回アジア未来会議を成功裡に実施す

ることができましたことを、心より感謝申し上げます。

　アジア未来会議は、国際的かつ学際的なアプローチ

を基本として、グローバル化に伴う様々な問題を、科

学技術の開発や経営分析だけでなく、環境、政治、教育、

芸術、文化など、社会のあらゆる次元において多面的

に検討する場を提供することを目指しています。

SGRA会員だけでなく、日本に留学し現在世界各地の

大学等で教鞭をとっている研究者、その同僚、その学生、

そして日本に興味のある若手・中堅の研究者が一堂に

集まり、知識・情報・意見・文化等の交流・発表の場

を提供するために、趣旨に賛同してくださる諸機関の

ご支援とご協力を得て開催するものです。

　第７回アジア未来会議は、2024年８月９日（金）か

ら13日（火）まで、チュラロンコーン大学文学部東洋

言語学科日本語講座の共催で、バンコク市で開催しま

す。皆様のご支援、ご協力、そして何よりもご参加を

お待ちしています。

（文責：SGRA代表　今西淳子）
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第6屆亞洲未來會議報告

創造亞洲，迎向未來　大家的問題，大家解決

　　第6屆亞洲未來會議於2022年8月27日（六）〜29日

（一）舉辦，以台灣中國文化大學為實體會場中心，進行了雲

端線上結合實體會場之複合形式會議。本會議原訂於2021

年8月於台北市舉行，然因新型冠狀病毒的世界大流行，延

期一年。為彌補此憾，大會於同年8月26日以線上方式舉辦

為期一日之「亞洲未來會議會前會」。之後，歷經一年。雖然

東亞仍處於疫情發展尚未明朗之窘境，大會決定以實體暨線

上複合形式，實施了海內外眾多人士齊聚參與之國際會議。

　　本屆會議主題為：「創造亞洲，迎向未來―大家的問題，

大家解決」。2020年1月馬尼拉會議閉幕式，共同主辦單位

中國文化大學徐興慶校長（時任）正式宣布由台灣接棒舉辦。

同年2月渥美國際交流財團團隊訪台，勘查會場、住宿設施、

宴會廳等，並於中國文化大學進行第一次籌備會議。當時雖

然幾乎所有人都開始戴上了口罩，然而任誰也沒預料到──

其後長達兩年多，台灣與日本之間竟然是雙方完全無法往來

的景況。

　　雖第6屆亞洲未來會議的參加者無法齊聚一堂，然本會

運用最新線上會議技術使為期三天的會議得以順利舉行，從

主題演講、座談會、三場圓桌會議到179篇研究論文分場次

發表，展開了國際化及跨學科跨領域的各種廣泛議題的討論。

現今，亞洲乃至全世界處於劇變時代，在此關鍵時刻，本會

議特別凸顯「大家的問題，大家解決」的重要性。

　　大會首日8月27日（六）之會議於台北市中國文化大

學為實體會場，同步連結線上之複合形式進行。早上，舉行

了12場分組研究報告會議，分別有英語、日語及中文的45

篇論文發表，以Zoom「分組討論室」的功能，於各個討論

室分別進行。出席中國文化大學實體會議的主持人及發表者

亦於現場加入了線上會議。下午2時（台灣時間）位於台北

的中國文化大學與位於東京的渥美國際交流財團同步連線，

舉行了開幕典禮。台北會場有220名參加者與會，Zoom 

Webinar的註冊參加者為324名。首先，大會會長明石康

先生宣布第6屆亞洲未來會議正式開幕，其次，渥美國際交

流財團渥美直紀理事長以主辦者身分致詞，中國文化大學王

淑音校長則以共同主辦人身分致詞，最後，日本台灣交流協

會台北事務所的泉裕泰代表及中國文化大學傑出校友會黃

良華會長也為大會開幕致送賀詞。

　　開幕式結束，緊接著進行中華民國前副總統陳建仁博士

的主題演講「國際感染症與台灣―與新冠病毒共存還是清

零？」。陳建仁博士為台灣傳染病對策第一把交椅，演講鏗鏘

有力。陳博士強調：台灣相較於世界各國，人口100萬人中

累計感染人數最少。儘管人口100萬人中累計感染人數為世

界第2少（僅次於紐西蘭），2020年GDP成長率仍維持超

過3％之水準，此成果歸功於台灣全體人民。

　　座談會「戰勝流行性傳染病之國際合作－新國際合作模

式之提案」由中國文化大學徐興慶教授擔任主持人，國立台

灣大學孫效智教授、韓國首爾大學金湘培教授、臺北市立聯

合醫院黃勝堅前總院長、日本國立國際醫療研究中心的大曲

貴夫教授、中國文化大學的陳維斌教授，或於會場，或於線上，

分別從哲學、國際政治學、醫學、公共衛生學、國際交流的

觀點分析討論：如何藉由國際合作，將全球流行性傳染病疫

情這個「大家的問題，大家一起解決」。

　　8月28日（日）、29日（一）兩日進行了圓桌會議及分

組研究報告。圓桌會議Ⅰ「你還好嗎? ―亞洲人之心理健康、

心的外傷及疲勞」及圓桌會議Ⅱ「社區與全球化資本主義―

畢竟這是小世界」（兩場會議語言皆以英語為主）。圓桌會議

中，來自亞洲各國的學者．研究者不僅針對疫情，連同自然

災害及戰爭等等，近年出現在區域生活共同體的各種問題，

提出相關報告；會議中更進一步探討這些問題對人們精神、
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感情層面所造成的影響及因應對策。此外，一般社團法人東

北亞未來構想研究所（INAF）主持的分組報告場次「台灣

與東北亞各國之間的關係」中，各國發表者從東北亞地區互

助的觀點，以台灣為主軸，多面向探討區域各國間的國際政

治、經濟及文化等關係。

　　與圓桌會議同時進行的34場分組研究報告，以英語或

日語進行的口頭報告共有134篇。每場次皆有2名主持人及

4名報告者進行發表，而來自於世界各地的參加者則以線上

方式進入Zoom的分組討論室，並利用報告結束後的意見交

換時間，由主持人引導發表者與聽眾進行了熱烈的討論。亞

洲未來會議以國際化跨學科領域研究方法為目標，各場次使

用語言及發表者的分配，是依據發表者投稿時所選擇之題目，

如「環境」「教育」「言語」所調整的。本次第6屆亞洲未來會

議報名參加分組研究報告人數踴躍，高達308名。

　　分組研究報告，各場次由兩位主持人評選出該場次優秀

發表獎。

　　優秀論文由學術委員會於會前評審。由於第6屆亞洲未

來會議延期一年之故，優秀論文評選共實施了2次。關於第

１次評選紀實請參照會前會報告。第2次評選則是以2021

年8月31前上傳論文摘要，並於2022年3月31日前完成

投稿之全文稿為評選對象。將符合此規定的133篇論文分為

12組，各組有6名審查委員根據下列7項方針進行審查。（1）

與會議主題「創造亞洲，迎向未來―大家的問題，大家解決」

之關聯性。（2）結構與易讀性。（3）結論及說服力。（4）獨創

性。（5）國際性。（6）跨域性。（7）綜合推薦度。違反投稿規

定者斟酌扣分。各審查委員在各組的9〜10篇論文中推薦2

篇，統計結果，選定最高順位的18篇論文評選為優秀論文。

　　此外，本屆會議台灣執行委員會特別設立的台灣特別優

秀論文亦以同樣方式評選。

　　分組研究報告結束後的閉幕式亦以線上方式舉行。在大

會總括本屆會議的簡短報告後，公布了優秀發表獎。典禮最

後，跟泰國曼谷市連線，傳來了將於2024年舉辦的第7屆

亞洲未來會議之邀約。

　　第6屆亞洲未來會會議「創造亞洲，迎向未來―大家的

問題，大家解決」由（公財）渥美國際交流財團關口全球研

究會（SGRA）主辦，中國文化大學共同舉辦，（公財）日本

台灣交流協會名義贊助，國家科學及技術委員會、（公財）高

橋產業經濟研究財團補助，台灣大學日本研究中心與台中科

技大學日本研究中心的協助，以及獲得諸多日本與台灣單位

機關或個人的贊助而得以順利舉行。

　　台灣方面，大會的運作以中國文化大學為中心成立了台

灣執行委員會，規劃籌備主題演講與座談會，並且設立台灣

特別優秀論文獎，特別獎勵居住於台灣的研究者。而亞洲未

來會議整體之營運則以渥美國際交流財團統籌，如：渥美財

團歷年獎學生負責評選優秀論文獎、擔任分組研究報告主持

人、技術支援、翻譯及口譯等各項業務。尤其是台灣獎學生

亦以台灣執行委員會的身分協助了大會各事項之協調、整合、

翻譯等實務工作。

　　在此衷心感謝——投稿發表論文的200名報告者、出席

會場或是線上聆聽主題演講・座談會的500名聽眾、參加分

組研究報告的300名聽眾，支援大會舉辦或在各方面義務協

助大會運作施行的所有人，因為有大家的協助，第6屆亞洲

未來會議才得以圓滿成功落幕。

　　亞洲未來會議旨在提供各國學者一個多元的交流平台，

在此可以國際化和跨學科方法為基礎，不僅限於科學技術的

開發及商業分析，亦可從環境、政治、教育、藝術、文化等，

社會的各個層面探討全球化所面臨的問題。本會議是在認同

本會宗旨的各機關組織的支援協助之下，提供SGRA

（Sekiguchi Global Research Association：SGRA）會

員、在世界各大學任教的留日學者、在學研究生、對於日本

有興趣的人士，進行知識・資訊・意見・文化等交流、發表

的學術會議。

　　第7屆亞洲未來會議將於2024年8月9日（五）至13

日（二）期間，與朱拉隆功大學文學部東洋言語學科日本語

講座共同主辦，在泰國曼谷市舉辦。期待大家的支持、協助，

更期待您的參加。

（撰稿：SGRA代表　今西淳子）
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